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Καθαρίζουμε την Ευρώπη

είναι το μήνυμα της Ευρω-

παϊκής Ένωσης για να

αλλάξει τις συνήθειες των

πολιτών σχε-

τικά με τα

απόβλητα και

τα σκουπίδια.

Με τις πολιτι-

κές όμως τί

γίνεται;ed
ito

ria
l
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To
 θέ

μα

Μια σειρά 

πρωτοβουλιών και

δράσεων έχουν 

αρχίσει στην 

Ευρωπαϊκή Ένωση

για να 

αντιμετωπισθούν

απόβλητα και 

σκουπίδια.

Αποκορύφωμα η 

Ευρωπαϊκή Ημέρα

Καθαρισμού που,

χρονικά, συμπίπτει

με τις Ευρωεκλογές

του Μαΐου, όπου

διεκδικεί θέση στη

ζωή μας και μια

άλλη πολιτική με 

καθαρές λύσεις για

όλα τα θέματα.

Π
ραγματοποιήθηκε  Ευρωπαϊκή

Εβδο μάδα για τη Μείωση των

Αποβλήτων, (16 έως 24 Νοεμ-

βρίου), η οποία αποβλέπει στην ευαισθη-

τοποίηση των πολιτών, για τη μείωση των

αποβλήτων, την επαναχρησιμοποίηση, και

την ανακύκλωση, και προτείνει νέους τρό-

πους ενημέρωσης, σχετικά με το θέμα.

Στόχος είναι η ανάπτυξη και η δοκιμή ερ-

γαλείων επικοινωνίας που απευθύνονται

σε διοικητικές υπηρεσίες και οργανώσεις,

επιχειρήσεις, σχολεία και ιδιώτες. 

Όπως επισημαίνει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή,

σκοπός είναι να μάθουμε περισσότερα για το

πώς μπορούμε να αλλάξουμε τις συνήθειές

μας στην Ευρώπη, καθώς και να συζητή-

σουμε θέματα σχετικά με την αποδοτικότητα

των πόρων και την κυκλική οικονομία. 

Το έργο, που συντονίζεται από την

Ένωση Πόλεων και Περιφερειών για

την Ανακύκλωση και τη Βιώσιμη Διαχεί-

ριση των Αποβλήτων (ACR +) και χρη-

ματοδοτείται από το ευρωπαϊκό

πρόγραμμα LIFE+, καλύπτει σήμερα 17

χώρες, από τις οποίες οι 3 είναι χώρες

εκτός ΕΕ. 

Οι δραστηριότητες  κορυφωνονται με τις

θεματικές ημερίδες για την πρόληψη της

δημιουργίας αποβλήτων, οι οποίες φέτος

θα δώσουν έμφαση στην επαναχρησιμο-

ποίηση και προβλέπουν τοπικές εκδηλώ-

σεις, όπως αγορές μεταχειρισμένων

ειδών, σεμινάρια επισκευής και ανταλλα-

γές διαφόρων ειδών. 

Κάθε Ευρωπαίος 

πολίτης παράγει πάνω

από 500 κιλά 

απόβλητα το χρόνο

Όπως επισημαίνει η Επιτροπή, οι ευρω-

παίοι πολίτες παράγουν, κατά μέσο όρο,

το χρόνο, ο καθένας, πάνω από 500 κιλά

αστικών αποβλήτων, όμως η ποσότητα

αυτή κυμαίνεται από σχεδόν 300 κιλά σε

ορισμένα κράτη μέλη και σε πάνω από

700 κιλά σε άλλα. 

Πρόσφατη μελέτη που εκπονήθηκε για

την Επιτροπή εκτιμά ότι η πλήρης εφαρ-

ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΕΝΩΣΗ

Καθαρίζουμε την Ευρώπη
απ’ όλα τα σκουπίδια
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To
 Θέ

μα
μογή της ενωσιακής νομοθεσίας για τα

απόβλητα θα εξοικονομούσε 72 δισ.

Ευρώ το χρόνο, θα αύξανε τον ετήσιο

κύκλο εργασιών της ΕΕ στον τομέα της

διαχείρισης αποβλήτων και της ανακύ-

κλωσης κατά 42 δισ. ευρώ και θα δημι-

ουργούσε πάνω από 400.000 θέσεις

εργασίας μέχρι το 2020.

«Καθαρίζουμε την

Ευρώπη»
Μετά την εβδομάδα αυτή  προγραμματί-

ζεται μια Ευρωπαϊκή Ημέρα Καθαρισμού

γύρω στις 10 Μαΐου 2014. 

Με το σύνθημα «Καθαρίζουμε την Ευ-

ρώπη», θα κληθούν εθελοντές για τον κα-

θαρισμό της γειτονιάς τους και των ακτών

από απόβλητα. Στόχος δεν είναι απλώς

να απομακρυνθούν τα σκουπίδια, αλλά

να διεξαχθεί συζήτηση σχετικά με τα από-

βλητα και τη διαχείρισή τους.

Δηλώσεις του 

αρμοδίου Επιτρόπου

Ο επίτροπος Περιβάλλοντος κ. Γιάνεζ Πο-

τότσνικ με αφορμή την σχετική εκδήλωση,

δήλωσε: «Υπάρχουν τεράστιες δυνατότητες

για την επαναχρησιμοποίηση και την ανα-

κύκλωση των αποβλήτων. 

Έχουμε σημειώσει σημαντική πρόοδο

όσον αφορά την ιεράρχηση, τη μείωση της

υγειονομικής ταφής και την αύξηση της

ανακύκλωσης των αποβλήτων. Λαϊκές πρω-

τοβουλίες, όπως η Ευρωπαϊκή Εβδομάδα

για τη Μείωση των Αποβλήτων, συμβάλ-

λουν σημαντικά στην προσέλκυση κάθε εν-

διαφερομένου με στόχο τη δημιουργία μιας

κοινωνίας με μηδενικά απόβλητα.»

Kατάσταση, σήμερα

Σε ορισμένα κράτη μέλη, η υγειονομική

ταφή έχει εγκαταλειφθεί τελείως και τα πο-

σοστά ανακύκλωσης φθάνουν το 70 %,

ενώ σε άλλα η ανακύκλωση είναι πολύ πε-

ριορισμένη και η υγειονομική ταφή απορ-

ροφά το 90 % και πλέον των αστικών

αποβλήτων. 

Οι καταναλωτές και τα νοικοκυριά παίζουν

ιδιαίτερα σημαντικό ρόλο στη μείωση των

αποβλήτων με τις καταναλωτικές τους συ-

νήθειες, και με το κατά πόσον εφαρμόζουν

την επαναχρησιμοποίηση και τη διαλογή

των αποβλήτων. 

Η οδηγία-πλαίσιο

Η οδηγία-πλαίσιο για τα απόβλητα δίνει

προτεραιότητα στην πρόληψη, την επανα-

χρησιμοποίηση και την ανακύκλωση σε

σχέση με την αποτέφρωση, ορίζοντας μόνο

ως έσχατη λύση την υγειονομική ταφή ή την

αποτέφρωση χωρίς ανάκτηση ενέργειας.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προβαίνει ήδη σε

αναθεώρηση των στόχων της για τα από-

βλητα, τα αποτελέσματα της οποίας θα λάβει

υπόψη κατά την επανεξέταση της πολιτικής

της το 2014. Μ.Κ.

The European Week for the Reduction of Waste took place between 16

and 24 of November. The objective of this event was to sensitise the

citizens on the issue of the reduction of waste, reuse and recycling and

new ways for the dissemination of information on this issue were pro-

posed.

As it was underlined by the Commission, the European citizens pro-

duce, as an average per year per person, over 500 kilograms of urban

waste, yet this quantity fluctuates from 300 kilograms in some countries

and over 700 kilograms in others. 

According to a recent study that was elaborated by the Commission it

is estimated that the full implementation of the EU law regarding waste

would contribute to the saving of 72 billion €per year, it would increase

the annual turnover of the EU and more than 400,000 jobs would be

created until the year.

Στην Αθήνα, και δη στο Ιωνικό Κέντρο

επί της οδού Λυσίου στην Πλάκα, έδω-

σαν  το πρώτο τους ραντεβού για πο-

λιτικό διάλογο οι τέσσερις Πράσινοι

συν-υποψήφιοι, για την εκλογή των

δύο συν-επικεφαλής της κοινής ευρω-

παϊκής καμπάνιας των Πρασίνων, ενό-

ψει ευρωεκλογών του Μαίου 2014.

Ειδικότερα, η συμπρόεδρος σήμερα

των Πράσινων στο Ευρωκοινοβούλιο

Ρεβέκκα Χαρμς από τη Γερμανία, ο

ευρωβουλευτής και γνωστός ακτιβιστής

σε θέματα γεωργίας Ζοζέ Μποβέ

(φωτό) από την Γαλλία, η ευρωβουλευ-

τής με έντονη δράση σε θέματα αν-

θρωπίνων δικαιώματα Σκα Κέλλερ

από τη Γερμανία και η συμπρόεδρος

του Ευρωπαϊκού Πράσινου Κόμματος

Μόνικα Φρασόνι από την Ιταλία,

είχαν την ευκαιρία να ανταλλάξουν

απόψεις, αλλά και να απαντήσουν σε

ερωτήσεις σχετικά με το μέλλον της

ΕΕ, τις επικείμενες ευρωεκλογές και τις

προτεινόμενες πολιτικές εξόδου από

την κρίση.

Την εκδήλωση διοργάνωσαν το Ευ-

ρωπαϊκό Πράσινο Κόμμα, ο Έλληνας

ευρωβουλευτής των Οικολόγων Πρα-

σίνων Νίκος Χρυσόγελος και οι Οι-

κολόγοι Πράσινοι, θυμίζοντας με

νόημα ότι «στις ευρωπαϊκές εκλογές

του Μαΐου 2014 οι πολίτες δεν κα-

λούνται να εκλέξουν μόνο ευρωβου-

λευτές, αλλά και να προκρίνουν

κάποιον από τους υποψηφίους για

Πρόεδρο της Κομισιόν, δίδοντας πα-

ράλληλα πολιτικό μήνυμα για το μέλ-

λον της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης»…

Στην Πλάκα το πρώτο 
ραντεβού των Πρασίνων
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Με επιτυχία 

πραγματοποιήθηκε

το 3o Ετήσιο Capital

Link CSR Forum: 

"Ο Άνθρωπος για

τον Άνθρωπο", στην

«Αίγλη» του 

Ζαππείου.

H
επιχειρηματική κοινότητα είναι

καθοριστικός παράγοντας της

κοινωνικής συνοχής τόνισε στο

χαιρετισμό που απηύθυνε ο πρόεδρος

του   Συμβουλίου  του ΣΕΒ για τη Βιώσιμη

Ανάπτυξη κ. Ευθύμιος Βιδάλης, ενώ ο

γενικός διευθυντής του συμβουλίου κ.

Μάρκος Λουκογιαννάκης ανέλυσε διε-

ξοδικά το ζήτημα της βιώσιμης ανάπτυξης

ως ουσιαστικής προϋπό-

θεσης για την εξω-

στρέφεια και την ανάπτυξη των ελληνικών

επιχειρήσεων.

Η κοινωνία αυξάνει διαρκώς την πίεσή

της έναντι των εταιρειών για κοινωνική

και περιβαλλοντική ευαισθησία, περισσό-

τερη πληροφόρηση, διαφάνεια και λογο-

δοσία σχετικά με τις επιχειρηματικές τους

πρακτικές, τόνισε ο κ. Βιδάλης και πρό-

σθεσε: 

-Για το Συμβούλιό μας, η Βιώσιμη Ανά-

πτυξη και η Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη

αποτελούν τις δυο όψεις του ίδιου νομί-

σματος. 

• Αντιλαμβανόμαστε τις επιχειρήσεις ως

ζωντανούς οργανισμούς, οι οποίοι αλ-

ληλεπιδρούν με το περιβάλλον και την

κοινωνία και, μέσω της δραστηριότη-

τάς τους, παράγουν αξία όχι μόνο για

τους μετόχους τους (shareholders)

αλλά και για τους συμμέτοχους τους

(stakeholders) και λογοδοτούν σε αυ-

τούς.

• Ο κόσμος αλλάζει. Ο

πληθυσμός αυ-

ξάνει ραγδαία και το 2050 υπολογί-

ζουμε ότι θα έχει υπερβεί τα 9 δις. Και

όλο και περισσότερο εγκαθίσταται σε

αστικές συγκεντρώσεις δημιουργώντας

επείγουσες ανάγκες υποδομών. 

• Οι πόροι του πλανήτη εξαντλούνται με

ρυθμούς μη βιώσιμους. Η επαναχρη-

σιμοποίηση και η ανακύκλωση των υλι-

κών καθίσταται πλέον απόλυτη

προτεραιότητα. 

• Η ανισότητα διευρύνεται στην υγεία,

στην εκπαίδευση, στην οικονομία, στην

τεχνολογία...

• Η κλιματική αλλαγή έχει πλέον ανεβά-

σει τη μέση θερμοκρασία του πλανήτη

κατά 0,80C. 

• Οι επιστήμονες προειδοποιούν ότι η

μέγιστη άνοδος που μπορούμε να αν-

τιμετωπίσουμε είναι 20oC, το οποίο με-

ταφράζεται σε 565 Gt CO2 επιτρεπτές

εκπομπές. 

• Με τον σημερινό ρυθμό των 31,6

Gt/έτος μας μένουν μόνο 18 χρόνια. 

Και όλα αυτά, σε ένα περιβάλλον παγκό-

σμιας οικονομικής αβεβαιότητας και προ-

βληματικής διαθεσιμότητας κεφαλαίων. 

ΣΕΒ

Προέχει η ευαισθησία για την

κοινωνία και το περιβάλλον

The 3rd Annual Capital

Link CSR Forum with

title “Man for Man” was

successfully concluded

in “Aigli” in Zappeion.

Mr. Efthimios Vidalis,

the president of the

Council of the Hellenic

Federation of Enter-

prises for the Sustain-

able Development

stated that the  business

community is a decisive

factor for the achieve-

ment of social, while the

Managing Director of

the of the Council Mr.

Markos Loukogiannakis

analysed in depth the

issue of sustainable de-

velopment as a substan-

tial precondition for the

outreaching character

and development of the

Greek companies.
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ιρα Σοβαρές καταγγελίες

ότι τα συστήματα

ελέγχου 

εισροών-εκροών

καυσίμων 

παραμένουν 

ανενεργά, ενώ το 

λαθρεμπόριο 

καυσίμων οργιάζει,

με το ύψος του να

φθάνει στα 600

εκατ. ευρώ ετησίως,

χωρίς να λείπουν

αναφορές που το

ανεβάζουν στα 5 δισ.

ευρώ- έκαναν σε

πρόσφατη 

συνέντευξη τύπου οι

εκπρόσωποι της 

Πανελλήνιας 

Ομοσπονδίας 

Πρατηριούχων-

Εμπόρων Καυσίμων

(ΠΟΠΕΚ).

Καταγγέλλεται  

ανικανότητα,

διαπλοκή 

συμφερόντων, 

προχειρότητα, 

έλλειψη συντονισμού

και πολιτικής

βούλησης.

Σ
τα κυκλώματα λαθρεμπορίου

αναφέρθηκε και η βουλευτής

των ΑΝ.ΕΛ Ραχήλ Μακρή κα-

ταγγέλλοντας ότι έχει δεχθεί και απει-

λές κατά της ζωής της, λόγω

ερωτήσεων που είχε υποβάλλει στη

Βουλή, αλλά και ο εκπρόσωπος των

πρατηριούχων Θεσσαλονίκης.

Το υπουργείο αδρανεί

Όπως εξήγησαν οι εκπρόσωποι της

ΠΟΠΕΚ, μέχρι στιγμής τα συστήματα

ελέγχου εισροών-εκροών καυσίμων που

έχουν εγκατασταθεί στα πρατήρια της

Αθήνας και της Θεσσαλονίκης παραμέ-

νουν ανενεργά καθώς η Γενική Γραμμα-

τεία Πληροφοριακών Συστημάτων δεν

διαθέτει το απαιτούμενο υποσύστημα

υποδοχής των δεδομένων.

Παράλληλα οι πρατηριούχοι δεν

έχουν εισπράξει την επιδότηση της δα-

πάνης για την εγκατάσταση των συστη-

μάτων, που προβλέπει η νομοθεσία

από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επεν-

δύσεων.

Όπως αναφέρθηκε, σύμφωνα με τις εκτι-

μήσεις, το ύψος του λαθρεμπορίου καυ-

σίμων κυμαίνεται στα 600 εκατ. ευρώ τον

χρόνο, ενώ έχουν γίνει αναφορές που το

ανεβάζουν και στα 5 δισ. ετησίως.

Η ΠΟΠΕΚ εντοπίζει το λαθρεμπόριο

καυσίμων στο ναυτιλιακό πετρέλαιο και

τις ποσότητες καυσίμων που προορίζον-

ται για εξαγωγή, όπως έχει τεκμηριωθεί

από μελέτη του καθηγητή Δ. Μάρδα που

είχε παρουσιαστεί παλαιότερα.

Ο πρόεδρος της ΠΟΠΕΚ Γ. Ασμάτογλου

επισήμανε ότι η νομοθεσία προέβλεψε

την εγκατάσταση των συστημάτων ελέγ-

χου εισροών - εκροών μόνο στη λιανική

(πρατήρια και μεταπωλητές πετρελαίου

θέρμανσης) και όχι στα προηγούμενα

στάδια.

Η προθεσμία εγκατάστασης των συστη-

μάτων στα πρατήρια Αττικής και Θεσσα-

λονίκης έληξε τον Αύγουστο, ενώ ως τον

Φεβρουάριο θα πρέπει να εγκαταστα-

ΚΑΥΣΙΜΑ

Έως και 5 δις ευρώ το χρόνο
ο τζίρος του λαθρεμπορίου
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7

θούν σε Λάρισα, Αχαΐα, Ηράκλειο, Μα-

γνησία και Ιωάννινα.

Ωστόσο, και ενώ ο νόμος για την εγκα-

τάσταση των συστημάτων έχει ψηφισθεί

από το 2009, το υπουργείο Οικονομι-

κών σύμφωνα με την ΠΟΠΕΚ προχώ-

ρησε μόλις πρόσφατα, την 1η

Νοεμβρίου, στην προκήρυξη διαγωνι-

σμού για την προμήθεια του συστήματος

υποδοχής των στοιχείων στη ΓΓΠΣ.

Επιπλέον οι πρατηριούχοι που δεν έχουν

εγκαταστήσει τα συστήματα απειλούνται

με πρόστιμα και ανάκληση των αδειών

λειτουργίας παρά το γεγονός ότι αυτά δεν

λειτουργούν.

Αίτημα της ΠΟΠΕΚ είναι να εγκαταστα-

θούν τα συστήματα σε όλη την αλυσίδα

εφοδιασμού της αγοράς καυσίμων, να

εκταμιευθούν οι επιδοτήσεις για τα πρα-

τήρια και να ανασταλούν οι κυρώσεις που

έχουν επιβληθεί στα πρατήρια μέχρις

ότου επιλυθούν τα προβλήματα λειτουρ-

γίας των συστημάτων.

Αναφορικά με τις εξελίξεις στην αγορά,

επισημάνθηκε ότι τα τελευταία τρία χρόνια

έχουν βάλει λουκέτο 2.200 πρατήρια και

τον επόμενο χρόνο εκτιμάται ότι θα κλεί-

σουν άλλα 1.500.

Αιτία των λουκέτων σύμφωνα με την

ΠΟΠΕΚ είναι η μείωση των πωλήσεων,

λόγω αύξησης των τιμών και μείωσης των

εισοδημάτων. Οι πωλήσεις καυσίμων στο

διάστημα 2008-2012 μειώθηκαν σωρευ-

τικά κατά 35% και το 2013 προβλέπεται

να μειωθούν περαιτέρω κατά 8%.

Ζητά μείωση

του ΕΦΚ στο πετρέλαιο

Η Ομοσπονδία ζητεί μείωση των φόρων

στις βενζίνες και επαναφορά του Ειδικού

Φόρου Κατανάλωσης του πετρελαίου

θέρμανσης στα επίπεδα της περιόδου

2011-2012, δηλαδή στα 6 λεπτά το λίτρο

αντί για 33 που ισχύει τώρα.

Αναφορικά με το επίδομα πετρελαίου

θέρμανσης τονίστηκε τέλος ότι στις πολυ-

κατοικίες με συστήματα αυτονομίας ει-

σπράττουν το επίδομα και τα νοικοκυριά

που δεν χρησιμοποιούν την κεντρική θέρ-

μανση, ζήτημα που έχει τεθεί και στο

υπουργείο Οικονομικών

Στη συνέντευξη τύπου παραβρέθηκαν η

βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων

Ραχήλ Μακρή, από την ΔΗΜΑΡ ο υπεύ-

θυνος τομέα Οικονομικής και Κοινωνι-

κής Πολιτικής Γιώργος Ιωαννίδης, ο

Γιώργος Καββαθάς πρόεδρος της ΓΣΕ-

ΒΕΕ, ο Γιώργος Μασσαλής πρόεδρος

των εμπόρων υγρών καυσίμων νομού

Αττικής, ο Θέμης Κιούρτζής Πρόεδρος

Βενζινοπωλών «Μέγας Αλέξανδρος», ο

Γιάννης Αγάντας, πρόεδρος του Σωμα-

τείου Μεταπωλητών Υγρών Καυσίμων

Θεσσαλονίκης, πρόεδρος του Συνδέ-

σμου Πωλητών Πετρελαιοειδών Νομού

Ηρακλείου Λυκούργος Σαμόλης και ο

Γιάννης Παπαζήσης της ομοσπονδίας

εμπόρων καυσίμων Γρεβενών. Από το

ΔΣ της ΠΟΠΕΚ ο Γενικός Γραμματέας

Σπύρος Μελίδης, ο Αντιπρόεδρος

Ευάγγελος Κώτσος, ο πρώην πρόεδρος

και μέλος Χαράλαμπος Μαυράκης ,ο

πρόεδρος Γιώργος Ασμάτογλου και ο

πρώην πρόεδρος της ΟΒΕ και σύμβου-

λος της ΠΟΠΕΚ Δημήτρης Μακρυβέ-

λιος.

The Hellenic Federation of Petrol Station Owners – Fuel Traders made
some very serious allegations according to which the systems that mon-
itor the inflow-outflow of fuel remain inactive, while illegal sales of fuel
flourish that amount to €600 million annually, yet there are reports that
amount it to €5 billions, as it was stated in a press conference given by
representatives of the Hellenic Federation of Petrol Station Owners –
Fuel Traders. Regarding the developments in the relevant market it was
underlined that during the last three years 2,200 petrol stations went
bankrupt and closed down and it is estimated that 1,500 more will
close during the next year. According to the Hellenic Federation of
Petrol Station Owners – Fuel Traders the reason for these developments
is the reduction of sales that is due to the increase of the prices and the
decrease of the income of the citizens. The total accumulative decrease
of the sale in the period 2008-2012 was 35% and a further 8% decrease
is forecasted for 2013.
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Με ψήφο 

εμπιστοσύνης για

την παραμονή της

χώρας στο ευρώ και

την πεποίθηση οτι η

Δημοκρατία μας

είναι βαθειά 

ριζωμένη, 

η επιχειρηματική

κοινότητα δίνει την

δική της απάντηση

στην καυτή

επικαιρότητα των

ημερών.

Αφορμή ήταν

η παρουσίαση του

βιβλίου – 

ντοκουμέντο

«Πέτυχα γιατί..» της

δημοσιογράφου

Ρίτας Ζαχαριάδου,

στο αμφιθέατρο της

Εθνικής Τράπεζας

(Μέγαρο 

Θ. Καρατζά), με τα

μεγάλα ονόματα της

αγοράς

να αποκαλύπτουν,

στις σελίδες του,

την προσωπική τους

διαδρομή. 

O
μιλητές στο «πάνελ» της εκδή-

λωσης,   ο καθηγητής του Πα-

νεπιστημίου Αθηνών και

πρώην διοικητής της ΕΤΕ Βασίλης Ρά-

πανος, ο CEO του ομίλου Chipita Σπύ-

ρος Θεοδωρόπουλος, η πρόεδρος της

Ένωσης Ανταποκριτών Ξένου Τύπου

Ιωάννα Κουρελά,  με συντονιστή το

δημοσιογράφο Δημήτρη Τσαλαπάτη.

• « Πολιτικό ρίσκο όπως αποδείχτηκε

φέτος τον Σεπτέμβριο δεν υπάρχει, τό-

νισε ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, Άλ-

λωστε, ανέφερε, οι Έλληνες δεν είναι

έτοιμοι για να πιστέψουν στους τρίτους

δρόμους. Ας επενδύσουμε ξανά για να

κάνουμε το χρέος μας. Και για να μεί-

νουν τα παιδιά μας εδώ.

Είμαι ο τελευταίος, επεσήμανε ο γνω-

στός μάνατζερ, που η δουλειά μου είναι

να υπερασπιστώ το πολιτικό σύστημα το

οποίο άλλωστε έκανε πολλά λάθη.

Αλλά ο  επιχειρηματίας, πρόσθεσε,

είναι πάντα αυτός που ψάχνει όχι τι

έγινε και πως αλλά τι μπορεί να κάνει

τώρα. 

Είμαστε εδώ που είμαστε καλώς ηΠρ
όσ

ωπ
α

ΕΚΔΟΣΕΙΣ

«Πέτυχα γιατί…»

8
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κακώς, το θέμα είναι τι κάνουμε παρα-

κάτω. 

Αναφερόμενος στην έκδοση  ο κ. Θε-

οδωρόπουλος επισήμανε, πως είναι

ένα ανθρώπινο βιβλίο αφιερωμένο στα

νέα παιδιά που σπουδαγμένα η όχι

παίρνουν το δρόμο της ξενιτιάς για κα-

λύτερη τύχη. Λέει στα παιδιά «μείνετε

εδώ» και ταυτόχρονα λέει σε άλλους

ανθρώπους «εμπρός εσείς φτιάξτε επι-

χειρήσεις να δουλέψουν αυτά τα παι-

διά», γιατί όπως χαρακτηριστικά

διάβασα στις σελίδες του «για να υπάρ-

χουν εργαζόμενοι πρέπει να υπάρχουν

και εργοδότες».

-Ο καθηγητής Βασίλης Ράπανος υπο-

γράμμισε ότι:  η έξοδος από την κρίση

δεν μπορεί να στηριχτεί μόνο σε μα-

κροοικονομικές πολιτικές η ακόμη και

σε διαρθρωτικές αλλαγές. Αυτά δημι-

ουργούν τις προϋποθέσεις. Αλλά και ο

επιχειρηματικός κόσμος, εκείνοι που

έχουν πραγματικά μοχθήσει, να δημι-

ουργήσουν, πρέπει τόνισε ο καθηγη-

τής, να αναλάβουν το δικό τους μερίδιο

ευθύνης και να προχωρήσουν σε πρω-

τοβουλίες.

Αναφερόμενος στο βιβλίο και την πα-

ρουσίαση της διαδρομής 26 επιχειρη-

ματιών ο κ. Ράπανος αναφέρθηκε ότι

μέσα από τις αφηγήσεις και τις κατα-

γραφές  αναπηδούν τα μεγάλα εμπόδια

που παρεμβάλει το κράτος με τις συ-

χνές αλλαγές στο θεσμικό περιβάλλον

Για να υπογραμμίσει ότι το κράτος στην

Ελλάδα αντί να μεγαλώνει, όπως θα

έπρεπε την αβεβαιότητα, την αυξάνει.

Η διεθνής εμπειρία, είπε ακόμη, δεί-

χνει ο τι τα κράτη εκείνα που έχουν τις

πιο ανταγωνιστικές επιχειρήσεις και

πρωτοστατούν σε καινοτομίες δεν είναι

εκείνα που έχουν μικρό κράτος αλλά

εκείνα που έχουν ισχυρό και  αποτελε-

σματικό κράτος. Ταυτόχρονα όμως επε-

σήμανε ότι με βάση το Ευρωβαρόμετρο

του 2012, οι 8 στους 10 που ρωτήθηκαν

έχουν αρνητική εικόνα για τους επιχει-

ρηματίες και η Ελλάδα βρίσκεται στην

3η θέση ανάμεσα στις 27 χώρες της Ευ-

ρωζώνης.

Στην εκδήλωση στο αμφιθέατρο της

Εθνικής Τράπεζας ήταν παρόντες ο πρό-

εδρος της ΕΤΕ καθηγητής κ. Γ. Ζανιάς,

ο πρώην υπουργός Συντονισμού Τίμος

Χριστοδούλου, οι καθηγητές Δημ. Πα-

πούλιας, Σ. Μπαμπανάσης, Ν. Χαριτά-

κης, κορυφαίες προσωπικότητες τη

επιχειρηματικής κοινότητας στελέχη του

ΣΕΒ, των ΕΛ-ΠΕ, της ΔΕΗ, βιομηχανι-

κών και εμπορικών επιχειρήσεων κα. 

9

A vote of confi-
dence for Greece to
remain in euro and
the also the cer-
tainty that Democ-
racy is deeply
rooted here, the
business commu-
nity gave their own
answer to the hot
developments of
our days.
The reason was the
presentation of the
book– document
with the title “I suc-
ceeded because …”
written by the jour-
nalist Rita Zahari-
adou. The event
took place in the
amphitheatre of the
National Bank (Th.
Karatzas Building)
and in it the most
important names of
the market narrate
their personal
course to success. 
The speakers in the
panel were the pro-
fessor of the Univer-
sity of Athens and
former director of
the CBG Mr. Basilis
Rapanos, the CEO
Chipita Group Mr.
Spiros Theodor-
opoulos, the Presi-
dent of the
Association of the
Foreign Press Re-
porters Mme.
Ioanna Kourala,
and the journalist
Mr Tsalapatis mod-
erated the discus-
sion.
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ΜΕ ΤΗΝ ΧΡΗΣΗ ΦΥΣΙΚΟΥ ΑΕΡΙΟΥ

Σημαντική εξοικονόμηση
χρημάτων για την θέρμανση
Πέρυσι το χειμώνα

η εξοικονόμηση

που πέτυχαν 

τα νοικοκυριά που

χρησιμοποίησαν 

το φυσικό αέριο,

έναντι αυτών με 

πετρέλαιο 

θέρμανσης, ήταν

της τάξης του 40%.  

Δ
υναμικά στο προσκήνιο επανέρ-

χεται η θέρμανση με φυσικό

αέριο, τόσο λόγω της μεγάλης

εξοικονόμησης που εξασφαλίζει έναντι

του πετρελαίου, όσο και λόγω των δωρεάν

τελών σύνδεσης και των άτοκων χρηματο-

δοτήσεων των εγκαταστάσεων που προ-

σφέρονται από τις ΕΠΑ σε μεγάλο

ποσοστό των νοικοκυριών στην αγορά.

Παράλληλα, η ωρίμανση αυτής της αγο-

ράς έχει περιορίσει και τα κόστη προμή-

θειας του απαραιτήτου εξοπλισμού, ενώ τα

δίκτυα διανομής - οι αγωγοί - καλύπτουν

πλέον πολύ μεγάλο μέρος των μεγάλων

αστικών κέντρων. Και συνεχίζουν να επε-

κτείνονται. 

Ακόμα οικονομικότερο
φέτος

Έχει άλλωστε γίνει πλέον ευρύτερα γνωστό

πως σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία του

υπουργείου ανάπτυξης για τη μέση τιμή του

πετρελαίου θέρμανσης και του φυσικού αε-

ρίου κατά την τελευταία χειμερινή περίοδο

(Οκτώβριος 2012 - Απρίλιος 

2013), η εξοικονόμηση που πέτυχαν τα νοι-

κοκυριά που χρησιμοποίησαν το φυσικό

αέριο έναντι αυτών που επέλεξαν το πετρέ-

λαιο θέρμανσης ήταν της τάξης του 40%.

Φέτος, με βάση τις διεθνείς τιμές κατά τον

Οκτώβριο του 2013 οπότε και η τιμή του φυ-

σικού αερίου διαμορφώθηκε στα επίπεδα

των 6,8 λεπτών ανά κιλοβατώρα, η εξοικο-

νόμηση που προκύπτει από τη χρήση του

φυσικού αερίου έναντι του πετρελαίου θέρ-

μανσης (τιμή αναφοράς 1,30 ευρώ ανά

λίτρο) είναι ακόμα μεγαλύτερη 

Λύση για το

περιβάλλον

Και όλα αυτά με παράλληλη μείωση των εκ-

πομπών διοξειδίου του άνθρακα και γενικό-

τερα ρύπων, την ώρα που η πολιτεία

προσπαθεί να αντιμετωπίσει το πρόβλημα

των αυξημένων ρύπων από την καύση ακα-

τάλληλων ξύλων και άλλων υλικών σε τζάκια

και σόμπες. Γίνεται δε ευκολότερα αντιληπτό

γιατί αυξάνονται οι αιτήσεις για νέες συνδέ-

σεις, εάν προστεθεί στα παραπάνω το γεγο-

νός ότι το φυσικό αέριο προσφέρει θέρ-

μανση χωρίς εξαρτήσεις όπως προπληρωμές

και παραγγελίες, με σταθερή παροχή. Όπως

επίσης, το ότι μπορεί να συμβάλει περαιτέρω

στην οικονομία των νοικοκυριών, εφόσον

χρησιμοποιηθεί για μαγείρεμα (οι εστίες δε

χρειάζονται προθέρμανση και η ταχύτητα στο

μαγείρεμα αυξάνεται με χαμηλότερο κόστος

σε σχέση με τις συμβατικές) και ζεστό νερό

(χωρίς χρόνους αναμονής και με άμεση

ρύθμιση της θερμοκρασίας). 

Είναι χαρακτηριστικό πως ήδη από την κα-

λοκαιρινή περίοδο ο αριθμός των νέων αι-

τήσεων στη Θεσσαλονίκη ξεπέρασε τις

1.000 ανά μήνα και συνέχισε να αυξάνεται

τους φθινοπωρινούς μήνες, έτσι ώστε πάνω

από 600.000 κάτοικοι της Θεσσαλονίκης

και πάνω από 180.000 κάτοικοι στη Θεσ-

σαλία να έχουν πλέον συνδεθεί με το δί-

κτυο φυσικού αερίου – ποσοστό 45% και

πλέον επί του συνολικού πληθυσμού. Ανά-

λογη είναι φυσικά και η εικόνα στην Αττική. 

Προσφορές

Η ΕΠΑ Αττικής μάλιστα αυτή την περίοδο

όχι μόνο χρηματοδοτεί απευθείας και άτοκα

την εγκατάσταση θέρμανσης φυσικού αε-

ρίου σε κεντρικές θερμάνσεις κτηρίων (η

χρηματοδότηση αποπληρώνεται σε 18 έως

30 διμηνιαίες δόσεις μέσω των λογαρια-

σμών), αλλά επιπλέον προσφέρει με ση-

μαντική έκπτωση ή και εντελώς δωρεάν τα

Φυ
σικ

ό α
έρ

ιο
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τέλη σύνδεσης για κεντρικές και αυτόνομες

συνδέσεις. Προσφορές βέβαια κάνουν και

οι ΕΠΑ Θεσσαλονίκης και Θεσσαλίας. Ση-

μειώνεται πως πέραν των κεντρικών θερ-

μάνσεων, είναι δυνατόν να εγκατασταθεί

σύστημα θέρμανσης φυσικού αερίου σε ένα

μεμονωμένο διαμέρισμα, το οποίο θα λει-

τουργεί αυτόνομα και ανεξάρτητα με την το-

ποθέτηση ατομικού επιτοίχιου λέβητα με

ενσωματωμένο καυστήρα φυσικού αερίου

– συσκευή η οποία έχει πολύ μικρές διαστά-

σεις και μπορεί εκτός από συνεχή και οικο-

νομική θέρμανση να καλύψει και τις

ανάγκες για ζεστό νερό. Η παροχή γίνεται

με εξωτερική σωλήνωση που φτάνει από το

μετρητή μέχρι τον ατομικό λέβητα.

Γρήγορες αποσβέσεις 

Η στροφή στο φυσικό αέριο εγγυάται από-

σβεση των όποιων επιπλέον εξόδων συνε-

πάγεται μέσα σε πολύ σύντομο χρονικό

διάστημα, ενώ οι διεθνείς εξελίξεις – οι

οποίες χαρακτηρίζονται από τη διαρκή ανα-

κάλυψη νέων κοιτασμάτων και τεχνολογιών

που επιτρέπουν την εξόρυξη πρόσθετων

πόρων, όπως είναι το σχιστολιθικό αέριο -

υποδηλώνουν ότι οι τιμές του φυσικού αε-

ρίου θα παραμείνουν χαμηλές. 

Την ίδια ώρα, το φυσικό αέριο είναι, σύμφωνα

με τους επιστήμονες, το πιο καθαρό και λιγό-

τερο ρυπογόνο συμβατικό καύσιμο. Η καύση

του παράγει σημαντικά λιγότερο διοξείδιο του

άνθρακα και ως εκ τούτου - υποκαθιστώντας

τα άλλα καύσιμα - συμβάλλει στη μείωση του

φαινομένου του θερμοκηπίου, ενώ δεν περιέ-

χει ενώσεις θείου που ρυπαίνουν το περιβάλ-

λον και προκαλούν το φαινόμενο της όξινης

βροχής και δεν περιέχει μονοξείδιο του άν-

θρακα – συνεπώς δεν είναι τοξικό. 

The use of natural gas provides
the opportunity for large
amounts of money to be saved
from heating expenses and the
benefits for the environment
are indeed priceless. Last win-
ter in the households where
natural gas was used instead of
diesel for heating the savings in
the relevant expenses were of
the order of 40%.
Natural gas is even more eco-
nomical this year and the com-
panies that supply it offer
interest free funds for the instal-
lation of the relevant heating
equipment and important dis-
counts regarding the connec-
tion fees.  These benefits come
along with the reduction of car-
bon emissions and pollutants
in general, at a period when the
state tries to manage the prob-
lem of increased pollutants
coming from the burning of in-
appropriate wood and other
materials in fire places and. 

11
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Πε
ριβ

άλ
λο

ν

Το Πανεπιστήμιο

Νεάπολις Πάφου

σχεδιάζει για 

τη Θεολογική

Σχολή.

Η
Στη θάλασσα της Προποντίδας, η

Χάλκη μοιάζει με πράσινο θύσανο.

Αυτή η τούφα γης, εύφορη κι ευλο-

γημένη, φιλοξένησε πριν από λίγο καιρό μια

σημαντική πρωτοβουλία, προπομπό της μελ-

λοντικής λειτουργίας της Θεολογικής Σχο-

λής.

Οι κήποι, που περιβάλλουν το ιστορικό κτί-

ριο, θα ξαναγεννηθούν, επιστημονικά σχε-

διασμένοι από το Πανεπιστήμιο Νεάπολις

της Πάφου. Το πρόγραμμα έχει αναλάβει η

Σχολή Αρχιτεκτονικής ¬και Περιβαλλοντικού

Σχεδιασμού του κυπριακού πανεπιστημίου,

τμήμα του Leptos Group Neapolis Smart

EcoCity Project.

Οπως λέει η δρ Τζούλια Τζώρτζη, καθηγή-

τρια Αρχιτεκτονικής Τοπίου και διευθύντρια

Ερευνητικών και Ευρωπαϊκών Προγραμμά-

των, «το γεγονός από μόνο του της συμμετο-

χής του Πανεπιστημίου Νεάπολις Πάφου στη

διαμόρφωση των κήπων της Σχολής της Χάλ-

κης είναι ιστορικής σημασίας γιατί από όλα

τα Πανεπιστήμια του μείζονος Ελληνισμού

ΠOΛITIΣMOΣ

Ενας βυζαντινός κήπος
αγκαλιάζει πάλι τη Χάλκη 

The gardens around the his-

toric building are to be re-

born scientifically designed

by the Neapolis University of

Paphos. The School of Archi-

tecture and Environmental

Design of this University is

responsible for the execution

of the project as part of Lep-

tos Group Neapolis Smart

EcoCity.

According to Dr. Julia Tzortzi,

a professor of Landscape Ar-

chitecture and head of the Re-

search and European

Programs, “the fact by itself

that the Neapolis University of

Paphos participates in the

shaping of the gardens of the

Halki School is of historic im-

portance since from all Greek

Universities the world over

this one will etch its tamp on

this unique project”.
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είναι αυτό το Πανεπιστήμιο που θα αφήσει

ανεξίτηλη τη σφραγίδα του στο μοναδικό

αυτό έργο».

H παρουσίαση των σχεδίων στη Χάλκη, πα-

ρουσία του προέδρου της Διοικούσας Επι-

τροπής του Πανεπιστημίου Νεάπολις κ.

Μιχαήλ Γ. Λεπτού, προκάλεσε το ενδιαφέ-

ρον και τη συγκίνηση του Οικουμενικού Πα-

τριάρχη κ. Βαρθολομαίου, καθώς έπειτα

από τόσα χρόνια ο κήπος θα ξαναγεννηθεί

επιστημονικά μελετημένος.

Τα φυτά που θα επιλεγούν βασίζονται στην

ιστορική παρουσία τους στο νησί και όταν

ολοκληρωθεί το έργο πιστεύεται ότι η εντύ-

πωση θα είναι μοναδική.

Στη θάλασσα της Προποντίδας, η Χάλκη μοι-

άζει με πράσινο θύσανο. Αυτή η τούφα γης,

εύφορη κι ευλογημένη, φιλοξένησε πριν από

λίγο καιρό μια σημαντική πρωτοβουλία, προ-

πομπό της μελλοντικής λειτουργίας της Θεο-

λογικής Σχολής.

Η επιλογή του «Νεάπολις» της Πάφου είναι

αναγνώριση του υψηλού επιστημονικού επι-

πέδου του. «Δόθηκε ιδιαίτερη σημασία στη

μελέτη των βυζαντινών κήπων», λέει η κ.

Τζούλια Τζώρτζη. «Τα φυτά στους βυζαντι-

νούς κήπους είχαν σημειολογική σημασία.

Υπήρχε συγκεκριμένη σχέση των δέντρων με

συγκεκριμένες πνευματικές αναφορές.

Οι συκιές, π.χ., σκιαγραφούν την πραότητα

και τη συγκράτηση της οργής. Κι όπως θαυ-

μάζει κανείς τις ευθαλείς κι εύκαρπες συκιές,

έτσι θαυμάζει δίπλα τους την άμπελο με τη

σκιερή δροσιά των φύλλων της, προσφέρον-

τας εικόνα ηρεμίας και πνευματικής ευφρο-

σύνης.

Την άμπελο διαδέχεται η ροδιά που συσχε-

τίζεται με τις αρετές του θάρρους και του σθέ-

νους. Κοντά στη ροδιά χωροθετείται η

ροδακινιά. Κανένας άλλος καρπός δεν συμ-

βολίζει καλύτερα τις αρετές της μετριοφροσύ-

νης και της ταπεινοφροσύνης».

Η Θεολογική Σχολή της Χάλκης παραμένει

κλειστή από το 1971, όταν έκλεισε με από-

φαση του τουρκικού κράτους έπειτα από λει-

τουργία 127 χρόνων.

Η προσπάθεια που γίνεται τώρα προωθείται

στο φως της επαναλειτουργίας της Σχολής

ούτως ώστε όταν αυτή ανοίξει και πάλι, ο

κήπος να έχει «δέσει» και να παρουσιάζει ένα

θέαμα ψυχικής και αισθητικής ανάτασης.

Οι Ελληνες της Τουρκίας και γενικά όλοι

όσοι συγκινούνται με αυτή την υπόθεση και

τους πολλαπλούς συμβολισμούς της χαιρέτι-

σαν την ανάπτυξη των κήπων ως κάτι αξιοση-

μείωτο.

Ο Μητροπολίτης Προύσης Ελπιδοφόρος,

Ηγούμενος της Ι. Μονής Αγίας Τριάδος

Χάλκης, όπου ιδρύθηκε το 1844 η Θεολο-

γική Σχολή της Χάλκης, εξέφρασε επίσης

την ικανοποίησή του. «Είμαστε ευγνώμονες

προς το Πανεπιστήμιο Νεαπόλεως Πάφου,

διότι στο πρόσωπο της καθηγήτριας κυρίας

Τζώρτζη βρήκαμε έναν πολύτιμο συμπα-

ραστάτη στην όλη προσπάθεια προετοιμα-

σίας των υποδομών της Θεολογικής

Σχολής της Χάλκης, ώστε να είναι τα πάντα

έτοιμα την ημέρα που η τουρκική κυβέρ-

νηση θα αποφασίσει την επαναλειτουργία

της, διορθώνοντας μία αδικία σε βάρος της

Ομογένειας και του Πατριαρχείου. Ελπί-

ζουμε σύντομα να ολοκληρωθεί η πολλά

υποσχόμενη μελέτη του Πανεπιστημίου

Πάφου για την αναμόρφωση και ανάδειξη

των ιστορικών κήπων της Σχολής μας, με

βάση τις περιβαλλοντικές ευαισθησίες που

διακρίνουν τον Πατριάρχη μας Βαρθολο-

μαίο».

Η Χάλκη δείχνει τώρα ένα δρόμο. Και είναι

ενδιαφέρον το πώς ο σχεδιασμός ενός

κήπου εντάσσεται, περιλαμβάνεται και συν-

δέεται με την ευρύτερη ανάπτυξη της Σχολής,

του σκοπού και του γοήτρου της. Είναι,

ασφαλώς, ένα παράδειγμα προς μίμηση για

πολλά ιδρύματα, οργανισμούς και σχολές σε

ελληνικό έδαφος.

• Το έργο του Πανεπιστημίου Νεάπολις

Πάφου «Ανάπλαση-ανασχεδιασμός των

κήπων της Ιεράς Θεολογικής Σχολής της

Χάλκης» θα παρουσιαστεί στη 2η Biennale

Αρχιτεκτονικών και Αστικών Αποκαταστά-

σεων σε πόλεις της Ιταλίας, της Ελλάδας και

της Τουρκίας (15-30/10).

(Από την «Καθημερινή», άρθρο 

του Ν. Βατόπουλου)
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ύμφωνα με τα αποτελέσματα της

ίδιας έρευνας, η οποία πραγματο-

ποιείται κάθε δύο χρόνια σε κατα-

ναλωτές και στελέχη της βιομηχανίας

τροφίμων και ποτών από ολόκληρο τον

κόσμο, σημαντικά συμπεράσματα προκύ-

πτουν και για την ανακύκλωση, η οποία

εξακολουθεί να αποτελεί προτεραιότητα

σε παγκόσμιο επίπεδο.

—Αυξημένη ζήτηση για συσκευασίες

από ανανεώσιμα υλικά

Η φετινή έρευνα αναδεικνύει τη χρήση

ανανεώσιμων και βιολογικής προέλευ-

σης υλικών σε σημαντική τάση, η οποία

υποστηρίζεται και από τις τελευταίες τεχνο-

λογικές εξελίξεις στο χώρο. Μάλιστα, σύμ-

φωνα με τους προμηθευτές αλλά και

στελέχη της βιομηχανίας, η παραπάνω τάση

πρόκειται να διαμορφώσει τον κλάδο της

συσκευασίας ποτών στο προσεχές μέλλον.

Την ίδια στιγμή, οι καταναλωτές εξακο-

λουθούν να επιλέγουν και να ξεχωρίζουν

τη χάρτινη συσκευασία ως περισσότερο

φιλική προς το περιβάλλον σε σχέση με

τις υπόλοιπες, ενώ σε ποσοστό που ξε-

περνά το 50%, πιστεύουν πως η χρήση

πλαστικού βιολογικής προέλευσης ενι-

σχύει το περιβαλλοντικό προφίλ των χάρ-

τινων συσκευασιών.

—Αυξανόμενη ζήτηση για συσκευασίες

με περιβαλλοντικά λογότυπα

Τα αποτελέσματα της έρευνας επιβεβαι-

ώνουν επίσης την αυξανόμενη ζήτηση,

από τη πλευρά των καταναλωτών, για ετι-

κέτες με περισσότερες πληροφορίες σχε-

τικά με το περιβαλλοντικό προφίλ μιας

συσκευασίας. Συγκεκριμένα, το 37% των

καταναλωτών επιλέγει προϊόντα σε συ-

σκευασίες που φέρουν περιβαλλοντικά

λογότυπα, ένας στους πέντε αναγνωρίζει

το σήμα του Forest Stewardship Council®

( FSC®), ενώ οι περισσότεροι από αυτούς

το συνδέουν με τη βιώσιμη δασοκομία.

—Η ανακύκλωση σε πρωταγωνιστικό

ρόλο

Ο διαχωρισμός των υλικών συσκευασίας

με σκοπό την ανακύκλωσή τους εξακο-

λουθεί να αποτελεί τη νούμερο ένα περι-

βαλλοντική δραστηριότητα των

καταναλωτών παγκοσμίως, όπως κατα-

γράφεται από την ίδια έρευνα από το 2005

έως και σήμερα, ενώ η δυνατότητα ανακύ-

κλωσης των υλικών συσκευασίας θεωρεί-

ται σημαντικό κριτήριο για την ανάπτυξη

ενός προϊόντος και από τους προμηθευτές

και τις βιομηχανίες τροφίμων.

Με αφορμή την δημοσίευση των πορισμά-

των της έρευνας  ο Πρόεδρος και Διευθύ-

νων Σύμβουλος της εταιρείας Tetra Pak, κ.

Dennis Jönsson, σχολίασε: «Τα αποτελέ-

σματα της φετινής έρευνας ενισχύουν την

πρόθεσή μας να αναδείξουμε το περιβάλ-

λον σε στρατηγική μας προτεραιότητα. Δια-

τηρούμε τη δέσμευσή μας για μείωση του

περιβαλλοντικού αποτυπώματός από τη

λειτουργία μας σε ολόκληρο το εύρος της

αλυσίδας αξίας, για την ανάπτυξη βιώσι-

μων προϊόντων και την αύξηση των ποσο-

στών ανακύκλωσης (των χάρτινων

συσκευασιών μας). Έχουμε μάλιστα ση-

μειώσει σημαντική πρόοδο σε σχέση με

τους στόχους που έχουμε θέσει για κάθε

έναν από τους παραπάνω καίριους τομείς».

Πηγή: econews

Οικολογικές συσκευασίες
σε τρόφιμα και ποτά
Κερδίζουν έδαφος,

ολοένα και 

περισσότερo, στην

προτίμηση των 

καταναλωτών 

παγκοσμίως αλλά

και των 

βιομηχανιών 

τροφίμων και

ποτών οι λύσεις 

συσκευασίας με

μειωμένο 

περιβαλλοντικό

αποτύπωμα, όπως

προκύπτει από τα

συμπεράσματα

πρόσφατα ειδικής

περιβαλλοντική

έρευνας..

An ever increasing number of con-
sumers the world over as well as food
and beverage industries go for pack-
aging solutions with reduced envi-
ronments trace, as it can be
concluded from the results of a re-
cent environmental survey.
The results of the survey confirm also
the increasing demand by the con-
sumers for labels with more informa-
tion related to the environmental
profile of a specific packaging. In
particular 37% of the consumers
choose products with packages that
bear environmental logos, and one
out of five recognize the Forest Stew-
ardship Council® (FSC®) logo,
while most of them related to sus-
tainable forestry.
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